

### 圖解KEY

↑ ♦ ₺ 廁所 /// 吸煙區

P 收費停車場

1. 小型足球場 2. 榕樹園

3. 九龍公園體育館 油尖旺區康樂事務辦事處

5. 警衛室

6. 餐廳 7. 拱廊

8. 九龍公園游泳池 9. 九龍公園辦事處

10. 綠化教育資源中心 11. 天台花園

12. 健身徑 13. 兒童遊樂場

14. 廣場 15. 同心堡 16. 歷奇樂園

17. 圖騰 18. 瞭望台

→ 入口 Entrance → 殘疾人士通道 Access for Persons with Disabilities

Smoking Area Fee-paying Car Park Mini Soccer Pitch

Banyan Court Kowloon Park Sports Centre

Yau Tsim Mong District Leisure Services Office Security Guard Room

Restaurant Arcade

Kowloon Park Swimming Pool Kowloon Park Management Office Green Education & Resource Centre

Boof Garden Fitness Trail Children's Play Area Piazza Castle of Unity

Discovery Playground Totem Pole Viewing Cone

19. 百鳥苑 20. 中國花園

21. 長廊 22. 往中港城天橋

23. 鳥湖

24. 香港文物探知館

25. 瑰麗花園 26. 小食亭

27. 迷宮 28. 雕塑廊

29. 雕塑花園 30. 自然保育園地 31. 衛生教育展覽

及資料中心 32. 回歸十年紀念園

33. 樹木研習徑

34. 湖心亭 35. 水景花園 36. 林蔭徑

37. 荷花池 38.「生命・愛」花園 39. 長者健體園地

40. 健步行徑

Aviary Chinese Garden

Loggia Footbridge to China HK City

Bird Lake

HK Heritage Discovery Centre

Colour Garden Kiosk Maze Garden

Sculpture Walk Sculpture Garden Conservation Corner

Health Education Exhibition & Resource Centre

The Tenth Anniversary Memorial Garden Tree Walk

Pool Pavilion Water Garden Woodland Walk Lily Pond Garden of Life

Fitness Corner for the Elderly Fitness Walking Track

開放時間

公園 上午五時至午夜十二時 歷奇樂園 上午六時三十分至晚上九時

百鳥苑及鳥湖 三月一日至十月三十一日 上午六時三十分至下午六時四十五分 十一月一日至二月底 上午六時三十分至下午五時四十五分

體育館 上午七時至晚上十一時 上午六時三十分至中午十二時 下午一時至五時

下午六時至晚上十時

**Opening Hours** 

5:00am to midnight Discovery Playground 6:30am to 9:00pm

Aviary and Bird Lake 1 March to 31 October 6:30am to 6:45pm 1 November to end of February 6:30am to 5:45pm

Sports Centre 7:00am to 11:00pm Swimming Pool 6:30am to 12:00nn 1:00pm to 5:00pm 6:00pm to 10:00pm

查詢 / Enquiry: 2724 3344

# 九龍公園 **Kowloon Park**



九龍公園位於九龍尖沙咀市中心,佔地13.3公頃。在1860年時候是一個軍營,直至1970年改建公園,再到1989年由前英皇御准香港賽馬會捐助三億元重建而成。

# 游泳池



游泳池位於公園大樓的東翼,設有室內泳池及戶外嬉水池。室內泳池設施包括一個符合國際奧林匹克標準的50米主池、兩個25米訓練池(地庫第一和第二層)及一個21米跳水池。戶外嬉水池設施包括3個以瀑布連接起來的不規則形狀嬉水池、1個圓形兒童戲水池及1個日光浴場。在嬉水池中央的白色行人天橋和圓柱形橋墩,亦為戶外泳池的設計特色。游泳池場館的其他設備還包括一個設有1689個座位的看台、1間彈床練習室、1間貴賓室、1間活動室、2間召集室、4間男女更衣室、2間家庭更衣室暨殘疾人士洗手間、10部電子入閘機及2000多個投幣儲物櫃等。

# 體育館

在公園大樓的西翼設有一個有空氣調節的多用途體育館,包括一個主場,可以用作三個排球場/投球場、或十二個羽毛球場或一個手球場。其他設施包括三個壁



# 多用途球場及健身徑



九龍公園設有一個 有泛光燈設備的多 用途球場,另外亦 設有一條挑戰體能 的健身徑。

# 鳥湖及百鳥苑



公園設有一個 1,000平方米的 鳥湖,裏面飼養 了一群紅鸛及多 種水禽。另外百 鳥苑亦飼養了多 種禽鳥。

### 兒童游樂場及歷奇樂園

先淮的兒童遊樂場設施,是專為學齡前至12歲的小朋

友而設。另外,在小山上的舊炮台遺址已改變為一個歷奇樂園供小朋友遊玩。



### **庸場**



廣場面積達3,000平方米,適合各種節目,如嘉年華會、戶外展覽會及其他娛樂項目。

# 「生命・愛」花園

「花一年」 「花一年」 「花一年」 「表 一年」 「本 一年 「本 一年」 「本 一年 「本 一年」 「本 一年 「本 一年」 「本 一年」 「本 一年 「本 一年」 「本 一年 「本 一年」 「本 一年 「本 一年」 「本 一年 「本 一年 「本 一年 「本 一年 「本 一年 「本



人帶來希望和重生的善舉致敬;而屹立於蝴蝶池旁的支柱群則細訴捐贈者家屬、受贈者和醫護人員的心聲,並 該邀您上網(www.organdonation.gov.hk)登記捐贈器 官的意願。 Kowloon Park is situated in the city centre of Tsimshatsui, Kowloon, occupying an area of 13.3 hectares. It was an encampment during 1860's and was converted to a park in 1970.

Until 1989, it was redeveloped at a cost of \$300 million which was funded and built by the then Royal HK Jockey Club.

### The Swimming Pool



The Swimming Pool Complex is located in the east wing of the main building. It consists of an Indoor Pools and Outdoor Leisure Pools. The Indoor pool complex has four heated

pools, namely an Olympic-sized 50-metre main pool, two 25-metre training pools (Level 1 and Level 2) and a 21-metre diving pool. There are three outdoor leisure pools of irregular shapes linked together by waterfalls, one circular padding pool and a sun bathing area. The characteristic design of the outdoor pools is the white footbridge and its supporting pillars. The pool complex is also provided with a spectator stand with a seating capacity of 1689; a trampoline room; a VIP room; a function room; 2 marshalling rooms; 4 changing rooms; 2 family changing rooms cum toilets for persons with disabilities; 10 electronic turnstiles and over 2000 coin-operated lockers.

### **Sports Centre**

An air-conditioned Sports Centre is located in the west wing of the main building. A multi-purpose main arena can be

converted into either 3 volleyball courts, 3 netball courts, 12 badminton courts or 1 handball court. It also has 3 squash courts, 1 fitness room, 1 dance room and 2 multi-purpose activity rooms for



boxing, martial art, yoga, fencing, table-tennis and various recreation and sports activities.

# Multi-purpose Use Ball Court and Fitness Trail



# **Bird Lake and Aviary**



The park has a 1,000 square metre Bird Lake with a flock of flamingos among other species of water fowls. The Aviary also houses many different kinds of birds.

# Children Playground and Discovery Playground

The innovative equipment in our children playground are



specially for children from pre-school to twelve years old. There is also a Discovery Playground on the knoll which is restored and transformed from an old gun emplacement.

### Piazza

A 3,000 square Piazza is suitable for all kinds of programmes like carnival, outdoor exhibition and other entertainment events.



# **Garden of Life**

Unveiled in November 2011, the "Garden of Life", with its special landscape design and architectural features, gives

recognition to donors and their families for bringing hope and new life to others through the selfless act of organ donation. The pillars beside the butterfly pond recount the sentiments of donor families, organ



recipients and medical staff. We invite you to register online (www.organdonation.gov.hk) if you wish to donate organs.